
Transkrypcja LV sesji Rady Miejskiej w Krobi,  

zwoBanej na dzień 27 stycznia 2023 roku 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
 

Dzień dobry Państwu. Witam serdecznie na LV sesji Rady Miejskiej w Krobi. Witam Pana 

Burmistrza wraz ze wspóBpracownikami. Witam kierowników i dyrektorów jednostek. Witam 

Pana Mecenasa oraz oczywi\cie Państwa Radnych i osoby, które zdecydowaBy się \ledzić 
nasze obrady w Internecie.  

 

Szanowni Państwo dzisiejszy porządek obrad wygląda następująco: 

- punkt 1 - otwarcie i sprawdzenie obecno\ci radnych, 
- punkt 2 - przedstawienie porządku obrad, 
- punkt 3 - przyjęcie protokoBu z LIV sesji,  

- punkt 4 - informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o dziaBaniach podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym, 
- punkt 5 - sprawozdanie z dziaBalno\ci Burmistrza Krobi w okresie międzysesyjnym, 
- punkt 6 - rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie zmiany UchwaBy Nr II/19/2018 Rady 

Miejskiej w Krobi z dnia 3 grudnia 2018 roku w sprawie ustanowienia wieloletniego 

programu osBonowego w zakresie do|ywiania „Pomoc Gminy Krobia w zakresie do|ywiania” 
na lata 2019-2023, 

- punkt 7 -  rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie podwy|szenia kryterium dochodowego 
uprawniającego do korzystania z pomocy spoBecznej przez osoby objęte rządowym 
programem „PosiBek w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023, 

- punkt 8 - rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie okre\lenia zasad zwrotu wydatków  
od osób objętych rządowym programem „PosiBek w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023  

i korzystających z pomocy spoBecznej w formie posiBku, \wiadczenia pienię|nego na zakup 

posiBku lub |ywno\ci albo \wiadczenia rzeczowego w postaci produktów |ywno\ciowych, 

- punkt 9 - rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie rozpatrzenia skargi na dziaBalno\ć 
Burmistrza Krobi, 

- punkt 10 - rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie ustalenia stawki za 1 km przebiegu 

pojazdu, uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, mBodzie|y, 
uczniów oraz rodziców, 

- punkt 11 - rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie przyjęcia regulaminu utrzymania 

czysto\ci i porządku na terenie gminy Krobia, 

- punkt 12 - rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie okre\lenia górnych stawek opBat 
ponoszonych przez wBa\cicieli nieruchomo\ci za usBugi w zakresie opró|niania zbiorników 
bezodpBywowych i transportu nieczysto\ci ciekBych na terenie gminy Krobia, 

- punkt 13 - rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze 

\rodków Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziaBów w 
istniejącej SpoBecznej Inicjatywie Mieszkaniowej „KZN – Wielkopolska” Sp. z o.o. z siedzibą 
w Rawiczu, przy ul. Sarnowskiej 2/219, 63-900 Rawicz, 



- punkt 14 - rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Województwu Wielkopolskiemu,  
- punkt 15 - rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie nie wyra|enia zgody na wyodrębnienie 
funduszu soBeckiego w 2024 roku, 
- punkt 16  - rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie zmiany UchwaBy Nr LIV/458/2022 

Rady Miejskiej w Krobi z dnia 19 grudnia 2022 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Krobia na lata 2023 – 2031, 

- punkt 17 - rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie zmiany uchwaBy bud|etowej Gminy 
Krobia na rok 2023, 

- punkt 18 - wolne gBosy i wnioski, 
- punkt 19 - zakończenie. 
 

Taki  jest proponowany porządek dzisiejszych obrad. Czy kto\ z Państwa chciaBby wnie\ć do 
niego  jakie\ zmiany? Nie widzę zgBoszeń. W związku z tym przechodzimy do realizacji 

proponowanego porządku obrad. Stwierdzam, |e w dzisiejszej sesji uczestniczy 15 radnych, 

w związku z tym sesja jest wBadna podejmować uchwaBy. 

 

Punkt 3 przyjęcie protokoBu z LIV sesji. ProtokóB byB wyBo|ony w biurze Rady. Mogli\cie się 
Państwo z tre\cią protokoBu z poprzedniej sesji zapoznać. Czy kto\ z Państwa chciaBby wnie\ć 
poprawki? Nie widzę zgBoszeń. W związku z tym proponuję, |eby\my przeszli do przyjęcia 
tre\ci protokoBu w drodze gBosowania. Proszę o podniesienie ręki naci\nięcie przycisku tych  
z Państwa, którzy są za przyjęciem protokoBu z poprzedniej sesji. Kto jest przeciw? Kto się 
wstrzymaB? Stwierdzam, |e 15 gBosami „za” protokóB zostaB przyjęty. 

 

Punkt 4 informacja Przewodniczącego Rady o dziaBaniach podejmowanych między sesjami. 
Mieli\cie Państwo dostęp do tre\ci tego sprawozdania. Czy kto\ z Państwa Radnych ma 

pytania dotyczące jego zawarto\ci? Nie widzę zgBoszeń. W związku z tym proponuję, |eby\my 
przeszli do kolejnego punktu. 

 

Punkt 5 sprawozdanie z dziaBalno\ci Burmistrza w okresie międzysesyjnym. Podobnie jak w 

moim przypadku, tak|e i sprawozdanie Burmistrzem mie\cie Państwo na swoich tabletach. 

Czy kto\ z Państwa ma pytania dotyczące jego tre\ci? Nie widzę. W związku z tym zamykam 
ten punkt.   

 

Punkt 6, to jest pierwszy projekt uchwaBy w sprawie zmiany UchwaBy Nr II/19/2018 Rady 

Miejskiej w Krobi z dnia 3 grudnia 2018 roku w sprawie ustanowienia wieloletniego 

programu osBonowego w zakresie do|ywiania „Pomoc Gminy Krobia w zakresie do|ywiania” 
na lata 2019-2023. Na \rodowym posiedzeniu  Komisji wspólnych Rady dyskutowali\my przy 

obecno\ci Pani Kierownik O\rodka Pomocy SpoBecznej na ten temat. Tak|e Komisja O\wiaty 
i Spraw SpoBecznych wydaBa opinię pozytywną na temat projektu. Czy kto\ z Państwa 

Radnych chciaBby dodatkowo jeszcze dzisiaj zabrać gBos w tej sprawie? Nie widzę zgBoszeń.  

W związku z tym proponuję, |eby\my przeszli do gBosowania. Zamykam dyskusję. UchwaBa Nr 

LV/462/2023 Rady Miejskiej w Krobi  zdani 27 stycznia 2023 roku w sprawie zmiany uchwaBy 
Nr II/19/2018 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 3 grudnia 2018 roku w sprawie ustanowienia 

wieloletniego programu osBonowego w zakresie do|ywiania „Pomoc Gminy Krobia w 

zakresie do|ywiania” na lata 2019-2023. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem tej 
uchwaBy proszę o podniesienie ręki naci\nięcie przycisku? Kto jest przeciw? Kto się 
wstrzymaB? Stwierdzam, |e 15 gBosami „za” uchwaBa zostaBa podjęta. Przechodzimy do 

kolejnego punktu. 

 



Punkt 7 rozpatrzenie projektu w sprawie podwy|szenia kryterium dochodowego 
uprawniającego do korzystania z pomocy spoBecznej przez osoby objęte rządowym 
programem „PosiBek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. Podobnie jak w poprzednim 

projekcie uchwaBy przed chwilą procedowanym podczas \rodowego spotkania, przy obecno\ci 
Pani Kierownik O\rodka Pomocy odbyBa się dyskusja, podczas której tak|e opinię pozytywną 
na temat projektu wydaBa Komisja O\wiaty i Spraw SpoBecznych. Czy kto\ z Państwa Radnych 

chciaBby zabrać gBos w przedmiocie projektu uchwaBy? Nie widzę. W związku z tym 
proponuję,  |eby\my przeszli do gBosowania. UchwaBa Nr LV/463/2023 Rady Miejskiej  

w Krobi z dnia 27 stycznia 2023 roku w sprawie podwy|szenia kryterium dochodowego 
uprawniającego do korzystania z pomocy spoBecznej przez osoby objęte rządowym 
programem „PosiBek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. Kto z Państwa Radnych jest za 

podjęciem tej uchwaBy proszę o podniesienie ręki i naci\nięcie przycisku? Kto jest przeciw? 

Kto się wstrzymaB? Stwierdzam, |e 15 gBosami „za” uchwaBa zostaBa podjęta.  

 

Punkt 8 rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie okre\lenia zasad zwrotu wydatków od osób 
objętych rządowym programem „PosiBek w szkole i w domu” na lata 2019-2023  

i korzystających z pomocy spoBecznej w formie posiBku, \wiadczenia pienię|nego na zakup 
posiBku lub |ywno\ci albo \wiadczenia rzeczowego w postaci produktów |ywno\ciowych. Tym 

projektem uchwaBy, tak jak dwoma poprzednimi zajmowaBa się Komisja O\wiaty i Spraw 
SpoBecznych, która szczegóBowo wydaBa, po zapoznaniu się tą tre\cią uchwaBy, wydaBa opinię 
pozytywną na temat projektu. Tak|e Państwo Radni biorąc udziaB w dyskusji podczas 

\rodowego posiedzenia te| mieli okazję zabierać gBos. Czy pomimo tego kto\ z Państwa 
jeszcze dzisiaj chciaBby się wypowiedzieć? Nie widzę. W związku z tym zamykam dyskusję. 

Przechodzimy do gBosowania. UchwaBa Nr LV/464/2023 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 27 

stycznia 2023 roku w sprawie okre\lenia zasad zwrotu wydatków od osób objętych rządowym 
programem „PosiBek w szkole i w domu” na lata 2019-2023 i korzystających z pomocy 
spoBecznej w formie posiBku, \wiadczenia pienię|nego na zakup posiBku lub |ywno\ci albo 

\wiadczenia rzeczowego w postaci produktów |ywno\ciowych. Proszę o podniesienie ręki 
naci\nięcie przycisku tych z Państwa, którzy są za podjęciem tej uchwaBy. Kto jest 

przeciw? Kto się wstrzymaB? Stwierdzam, |e 15 gBosami „za” uchwaBa zostaBa podjęta.  

 

Punkt 9 rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie rozpatrzenia skargi na dziaBalno\ć 
burmistrza Krobi. Projektem uchwaBy zajmowaBy się poBączone Komisje Rady podczas 

\rodowego posiedzenia, tak|e szczegóBowo analizą skargi, która wpBynęBa do Rady Miejskiej 
na dziaBalno\ć burmistrza zajmowaBa się Komisja Skarg, Wniosków i Petycji,  

która zaproponowaBa odrzucenie skargi, a dokBadnie to uznanie jej za bezzasadną i taki 
projekt uchwaBy zostaB Państwu Radnym przedstawiony. Czy kto\ z Państwa Radnych 

chciaBby w przedmiocie projektu uchwaBy zabrać gBos? Nie widzę. Projekt uchwaBy byB 
dyskutowany podczas poBączonego posiedzenia Rady. W związku z tym rozumiem, |e Państwo 
wyczerpali tematykę. Proszę Państwa w takim razie proponuję, |eby\my przeszli do 
gBosowania. UchwaBa Nr LV/465/2023 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 27 stycznia 2023 roku 

w sprawie rozpatrzenia skargi na dziaBalno\ć Burmistrza Krobi. Kto z Państwa Radnych jest 

za podjęciem tej uchwaBy proszę o podniesienie ręki naci\nięcie przycisku? Kto jest przeciw? 

Kto się wstrzymaB?. Szanowni Państwo stwierdzam, |e 15 gBosami „za” uchwaBa zostaBa 
podjęta. Ja proponuję 5 minut przerwy w związku z problemami technicznymi Pana Radnego. 

Za 5 minut wracamy. Szanowni Państwo wracamy do obrad po krótkiej przerwie 

spowodowanej problemami technicznymi. 

 

Punkt 10 rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie ustalenia stawki za 1 km przebiegu 

pojazdu, uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci i mBodzie|y, 



uczniów oraz rodziców. Projektem uchwaBy podczas \rodowego posiedzenia zajmowali się 
Państwo Radni, a szczególnie Komisja O\wiaty i Spraw SpoBecznych, która wydaBa opinię 
pozytywną na temat projektu. ByBa tak|e prowadzona dyskusja. Informacji niezbędnych 
udzieliB tak|e Pan Dyrektor Aukasz Burkiewicz. Czy kto\ z Państwa Radnych chciaBby jeszcze 
dodatkowo zabrać gBos w przedmiocie projektu uchwaBy? Nie widzę zgBoszeń. W związku  
z tym proponuję, |eby\my przeszli do gBosowania. UchwaBa Nr LV/466/2023 Rady Miejskiej  

w Krobi z dnia 27 stycznia 2023 roku w sprawie ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu, 

uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci i mBodzie|y, uczniów 
oraz rodziców. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem tej uchwaBy proszę o podniesienie 
ręki i naci\nięcie przycisku? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymaB? Stwierdzam, |e 15 gBosami 
„za” uchwaBa zostaBa podjęta.  

 

Punkt 11 rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie przyjęcia regulaminu utrzymania czysto\ci 
i porządku na terenie gminy Krobia. Projekt uchwaBy szczegóBowo analizowany byB przez 
Komisję Rozwoju Gminy i Rolnictwa. Podczas \rodowego spotkania poBączonych Komisji 
Rady Komisja wydaBa opinię pozytywną na temat projektu. Tak|e Państwo Radni zabierając 
gBos przedyskutowali projekt uchwaBy. Czy kto\ z Państwa Radnych dodatkowo chciaBby 
zabrać gBos w przedmiocie projektu? Nie widzę. W związku z tym proponuję, |eby\my przeszli 

do gBosowania. UchwaBa Nr LV/467/2023 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 27 stycznia 2023 

roku w sprawie przyjęcia regulaminu utrzymania czysto\ci i porządku na terenie gminy 
Krobia. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem tej uchwaBy proszę o podniesienie ręki 
naci\nięcie przycisku? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymaB? Stwierdzam, |e 15 gBosami „za” 

uchwaBa zostaBa podjęta 

 

Punkt 12 rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie okre\lenia górnych stawek opBaconych 
przez wBa\cicieli nieruchomo\ci za usBugi w zakresie opró|niania zbiorników 
bezodpBywowych lub osadników z instalacji przydomowych oczyszczalni \cieków i transportu 

nieczysto\ci ciekBych na terenie gminy Krobia. W przedmiocie projektu uchwaBy na \rodowym 
posiedzeniu Komisji wspólnych wypowiedziaBa się Komisja Rolnictwa i Rozwoju Gminy, która 
wyraziBa opinię pozytywną na temat projektu. Tak|e Państwo Radni zabierając gBos 
szczegóBowo przeanalizowali tre\ć projektu. Czy kto\ z Państwa Radnych chciaBby zabrać 
jeszcze w tym temacie gBos? Nie widzę zgBoszeń. W związku z tym proponuję, |eby\my przeszli 
do gBosowania. UchwaBa Nr LV/468/2023 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 27 stycznia 2023 

roku w sprawie okre\lenia górnych stawek opBat ponoszonych przez wBa\cicieli 
nieruchomo\ci za usBugi w zakresie opró|nienia zbiorników bezodpBywowych lub  osadników 
z instalacji przydomowych oczyszczalni \cieków i transport nieczysto\ci ciekBych na terenie 

gminy Krobia. Proszę o podniesienie ręki  naci\nięcie przycisku tych z Państwa, którzy są za 
podjęciem tej uchwaBy. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymaB? Stwierdzam, |e 15 gBosami „za” 

uchwaBa zostaBa podjęta. Przechodzimy do kolejnego punktu. 

 

Punkt 13 rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie  

ze \rodków Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia 
udziaBów w istniejącej SpoBecznej Inicjatywie Mieszkaniowej „KZN-Wielkopolska” SpóBka  
z ograniczoną odpowiedzialno\cią z siedzibą w Rawiczu przy ulicy Sarnowskiej 2/219, 63-900 

Rawicz. Podczas posiedzenia Komisji wspólnych Komisja Rolnictwa i Rozwoju Gminy wydaBa 
opinię pozytywną na temat tego projektu. Tak|e Państwo Radni my\lę, |e będąc aktywnymi 

czBonkami w dyskusji uzyskali odpowiedzi na zadane pytania. Tak|e te| zostaBo ustalone,  

|e podczas następnego posiedzenia wspólnego Komisji Pan Burmistrz zaprezentuje 

szczegóBowo dalsze informacje na temat funkcjonowania SpoBecznej Inicjatywy 
Mieszkaniowej. Czy kto\ z Państwa Radnych chciaBby zabrać gBos w przedmiocie projektu? 



Nie widzę. W związku z tym przechodzimy do gBosowania. UchwaBa Nr LV/469/2023 Rady 

Miejskiej Krobi z dnia 27 stycznia 2023 roku w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze 

\rodków Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziaBów  

w istniejącej SpoBecznej Inicjatywie Mieszkaniowej „KZN-Wielkopolska” SpóBka  
z ograniczoną odpowiedzialno\cią z siedzibą w Rawiczu przy ulicy Sarnowskiej 2/219, 63-900 

Rawicz. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem tej uchwaBy proszę o podniesienie ręki  
i naci\nięcie przycisku? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymaB? Stwierdzam, |e 15 gBosami „za” 

uchwaBa zostaBa podjęta. Przechodzimy do następnego punktu. 

 

Punkt 14 rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Województwu Wielkopolskiemu. Projekt uchwaBy byB analizowany podczas wspólnego 
posiedzenia Komisji Rady w \rodę oraz podczas dzisiejszego posiedzenia Komisji Bud|etu, 
która to Komisja wydaBa opinię pozytywną na temat projektu związanego z udzieleniem 

pomocy finansowej Województwu Wielkopolskiemu. Czy kto\ z Państwa Radnych chciaBby 
zabrać gBos w przedmiocie projektu uchwaBy? Nie widzę. W związku z tym zamykam dyskusję. 

Przechodzimy do gBosowania. UchwaBa Nr LV/470/2023 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 27 

stycznia 2023 roku w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Wielkopolskiemu. 

Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem tej uchwaBy proszę o podniesienie ręki naci\nięcie 
przycisku? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymaB? Stwierdzam, |e 15 gBosami „za” uchwaBa 
zostaBa podjęta. 

 

Punkt 15 rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie nie wyra|enia zgody na wyodrębnienie 

funduszu soBeckiego w 2024 roku. Podczas posiedzenia Komisji wspólnych Rady w \rodę 
Komisja Rolnictwa i Rozwoju Gminy wydaBa opinię pozytywną na temat projektu uchwaBy. 

Tak|e odbyBa się dBuga dyskusja na temat projektu uchwaBy. Czy Państwo Radni chcieliby 

dodatkowo zabrać dzisiaj gBos? Proszę bardzo radny Marian Toporowicz chciaB zabrać gBos. 

 

Radny Marian Toporowicz: 

 

ChciaBem zabrać gBos w sprawie tego funduszu, który przyznawany jest ju| mo|e 12 rok. ByB 
funduszem, z którego bardzo du|o miejscowo\ci korzystaBo. Najbardziej, mo|e te maBe 
miejscowo\ci. Ale nie chodzi o to. ChciaBem wypowiedzieć się, bo po ostatniej Komisji ta 

nasza zachodnia strona w bud|ecie nie zaBapaBa się. Ale po ostatniej Komisji byBa taka jaka\ 
nadzieja, |e te sprawy mniejsze i większe będą zaBatwiane. Najbardziej nam chodzi u nas  

o drogę do Ziemlina. Niby projekt ma być zrobiony, ale czy się zaBapiemy to nie wiadomo.  

Ale najbardziej chodzi o drogę, która ma być wykonana z pByt, gdzie obecnie mieszkają dwie 

rodziny. Ten fundusz jakby nie byBo, mo|e dla du|ych miejscowo\ci nie byB taki mo|e 
przydatny jak dla mniejszych miejscowo\ci przez te 12 lat, kiedy naprawdę się rozwinęBy. 

Chocia| te inwestycyjne, które trwaBy 3 lata 4 jak uzbieraBo się na drogę, jak to miaBo miejsce 
u nas. Niby teraz burmistrz mówi, |e ma być lepiej, bo te inwestycje mogą być zrealizowane  

w jednym projekcie, mówię o drodze do Ziemlina. My\lę, |e z funduszu tego by\my nie zrobili. 

My\lę, |e te sprawy na wioskach zachodnich, gdzie jest pięć miejscowo\ci, |e soBtysi tak 
trochę są za tym bud|etem. My\lę, |e jak spotkamy się w lipcu, w sierpniu, |e jednak te 

mniejsze sprawy, drobniejsze, grubsze daBo się zaBatwić, chocia| nie są ujęte w bud|ecie. 

Dziękuję bardzo. 

 

 

 

 

 



Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
 

Dziękuję Panu Radnemu. Pan Burmistrz proszę bardzo odpowie. 

 

 

 

Burmistrz Krobi Aukasz Kubiak: 
 

Panie Przewodnicząc, Szanowni Państwo Radni. Ja Panu Radnemu dziękuję za ten gBos 
dyskusji. Tak jak Pan Przewodniczący powiedziaB, przedwczoraj kilkadziesiąt minut 
dyskutowali\my nad projektem tej uchwaBy, bo te| są dylematy. To co Pan Radny zauwa|yB  
w kontek\cie podejmowania decyzji o niewyodrębnieniu funduszu soBeckiego w bud|ecie 
Gminy Krobia na rok 2024. My te| te dylematy mamy, ja te| dylematy mam. Ale patrzmy na to 

Szanowni Państwo z perspektywą. To, |e funduszu soBeckiego w tym roku nie ma, w 2023  

w bud|ecie Gminy, nie znaczy Szanowni Państwo, |e nie mamy zapisanych w bud|ecie 
\rodków na aktywizację Obszarów Wiejskich. Bo te \rodki jak Państwo doskonale wiedzą są, 

GBosowali\cie nad projektem uchwaBy bud|etowej, Wieloletniej Prognozy Finansowej my te 

\rodki Szanowni Państwo mamy. Nie są to takie du|e \rodki tak jak byByby mo|liwe przy 
obowiązywaniu funduszu soBeckiego. Patrząc na te wydatki majątkowe, czyli na inwestycje, 

które będą realizowane w  naszych soBectwach w roku 2023, to mo|na powiedzieć, |e te 
\rodki są kilkukrotnie większe, ni| suma \rodków przeznaczona na fundusz soBecki w 22 
naszych soBectwach. Więc ja mam nadzieję Szanowni Państwo Radni, |e być mo|e ten rok 
2024 to będzie ostatni rok, kiedy funduszu soBeckiego nie będzie w naszym bud|ecie,  

a mieszkańcy, powiem tak, zatęsknią za tym funduszem, |e sami będą do nas skBadali wniosek 
o to, |eby w kolejnym roku 2024 tej uchwaBy do 31 marca wyodrębniać. Mamy Szanowni 

Państwo pewien obecnie stan kryzysu je\li chodzi te| o uzyskiwanie dochodów bie|ących na 
realizowanie zadań wBasnych samorządu. Te| chcemy Szanowni Państwo odpowiedzialnie się 
zachować. Sami te| doskonale wiecie, |e ustawa o funduszu soBeckim nie pozwalaBa nam na 
to, |eby te \rodki przeznaczać na inne mienie ni| to jest mieniem gminnym. Mówimy tu przede 
wszystkim Szanowni Państwo o mieniu Powiatu Gostyńskiego, o mieniu Skarbu Państwa, o 

mieniu te| Województwa Wielkopolskiego, gdzie w my\l przepisów te \rodki nie mogBy być co 
najmniej przeznaczane. Wiele nieruchomo\ci Szanowni Państwo, bardzo wiele dróg, nie jest 

w dyspozycji samorządu gminnego i tych \rodków nie mogli\my przeznaczyć, a chcieli\my 

|eby te \rodki z bud|etu Gminy byBy wBa\nie wydatkowane w sposób odpowiedzialny na te 
zadania, na które te \rodki w ramach pomocy finansowej mo|emy na przykBad pomocy 
rzeczowej przyznać. My\lę, |e poczekajmy jeszcze z oceną tego roku jak to funkcjonowanie 

bez funduszu soBeckiego będzie wyglądaBo w praktyce. My\lę, |e za kilka miesięcy  Batwiej 
będzie to ocenić, na ile brak tego funduszu soBeckiego spowodowaB zmniejszenie aktywno\ci 
naszych mieszkańców. Ja mam nadzieję Szanowni Państwo, |e ta aktywno\ć mniejsza nie 

będzie. I tego my\lę sobie musimy wszyscy |yczyć. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
 

Dziękuję bardzo. Czy kto\ jeszcze z Państwa? Nie widzę. W związku z tym zamykam dyskusję. 

Przechodzimy do gBosowania. UchwaBa Nr LV/471/2023 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 27 

stycznia 2023 roku w sprawie nie wyra|enia zgody na wyodrębnienie funduszu soBeckiego  
w 2024 roku. Proszę o podniesienie ręki i naci\nięcie przycisku tych z Państwa, którzy są za 
podjęciem uchwaBy. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymaB? Stwierdzam, |e przy 13 gBosach 
„za”, 1 „przeciw”, 1 „wstrzymującym się” uchwaBa zostaBa podjęta. I przechodzimy do 

uchwaB bud|etowych. 



 

Punkt 16 rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie zmiany uchwaBy Nr LIV/458/2022 Rady 

Miejskiej w Krobi z dnia 19 grudnia 2022 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Krobia na lata 2023-2031. O zabranie gBosu proszę Pana Skarbnika. 

 

Skarbnik Gminy Damian Walczak:  

 

Dzień dobry Państwu. Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Projekt uchwaBy w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej. W paragrafie 1 w uchwale Nr LIV/458/2022 z 19 

grudnia zaBączniki nr 1 i nr 2 otrzymują brzmienie jak w zaBączniku  1 i 2 do niniejszej 

uchwaBy. Paragraf 2 wykonanie uchwaBy powierza się Burmistrzowi Krobi. Paragraf 3 

uchwaBa wchodzi w |ycie z dniem podjęcia. Uzasadnienie do uchwaBy. Dokonuje się zmiany 
zaBącznika numer 1 w wyniku zmiany między innymi w planie dochodów i wydatków na rok 
2023, jak równie| limitów zobowiązań i danych uzupeBniających. Dokonuje się te| zmiany 

zaBącznika nr 2 w następujących przedsięwzięciach: Rewitalizacja SpoBeczno - Przestrzenna 

Zdegradowanego Obszaru Krobia Centrum Wyspa Kasztelańska, Rewitalizacja w zakresie 

przebudowy Rynku, zaprojektowanie oraz przebudowa ulicy 1 Maja, ul Kasztelańskiej, 

skorygujemy limit zobowiązań, umowa ubezpieczenia mienia Gminy, w związku ze zmianami 
w uchwale bud|etowej mamy zmniejszenie limitu na rok 2023 oraz nakBadów Bącznych i limitu 
zobowiązań, dowozy uczniów do szkóB, tu z kolei zwiększamy limit na rok 2023 oraz limit 

zobowiązań oraz Bączne nakBady i rozbudowa sieci kanalizacji sanitarnej w gminie Krobia, 

wpBata dla Związku w Strzelcach, zwiększamy limit na rok 2023 oraz limit zobowiązań  
i Bączne nakBady. Proszę Państwa do projektu tej uchwaBy proponujemy Państwu 
autopoprawkę. Autopoprawka polega na zmianie zaBącznika nr 1 w zakresie kwoty dochodów 
i wydatków, w tym dochodów i wydatków bie|ących i jest związana z autopoprawką do 
uchwaBy bud|etowej. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

 

Dziękuję Panu Skarbnikowi. Otwieram dyskusję. Zanim oddam Państwu gBos to poinformuję, 

|e dzisiaj odbyBo się posiedzenie Komisji Bud|etu. Podczas posiedzenia Komisja wydaBa 

pozytywną opinię na temat projektu uchwaBy oraz na temat autopoprawki. Czy kto\ z Państwa 
Radnych chciaBby zabrać gBos w temacie projektu uchwaBy? Nie widzę zgBoszeń. W związku 

 z tym przechodzimy do dwóch gBosowań. Najpierw w pierwszej kolejno\ci autopoprawka do 

projektu dotyczącego zmian uchwaBy Nr LIV/458/2022 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 19 

grudnia 2022 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krobia na lata 2023-

2031. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem tej autopoprawki proszę o podniesienie ręki 
naci\nięcie przycisku? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymaB? Stwierdzam, |e autopoprawka 

zostaBa przyjęta 15 gBosami „za”. I teraz projekt uchwaBy po zmianie. UchwaBa Nr 
LV/472/2023 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 27 stycznia 2023 roku w sprawie zmiany uchwaBy 
Nr LIV/458/2022 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 19 grudnia 2022 roku w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Krobia na lata 2023-2031. Kto z Państwa Radnych jest za 

podjęciem tej uchwaBy proszę o podniesienie ręki i naci\nięcie przycisku? Kto jest przeciw? 

Kto się wstrzymaB? Stwierdzam, |e 15 gBosami „za” uchwaBa zostaBa podjęta. Przechodzimy 

do następnego punktu. 
 

Punkt 17 rozpatrzenie projektu uchwaBy zmiany uchwaBy bud|etowej Gminy Krobia na rok 

2023. I ponownie proszę o zabranie proszę o zabranie gBosu Pana Skarbnika. 
 

 



Skarbnik Gminy Damian Walczak :  

 

Proszę Państwa skupię się na uzasadnieniu. Nie będę czytaB wszystkich kwot w dochodach  

i wydatkach. W zaBączniku nr 1, czyli je\li chodzi o dochody w dziale 400 dokonujemy 
zwiększenia dochodów ze sprzeda|y węgla po preferencyjnych cenach, to trwa proces 

sprzeda|y węgla dla mieszkańców. W dziale 756 korekta planu dochodów zmniejszenie je\li 
chodzi o odsetki od nieterminowych wpBat. W dziale 758 zwiększamy planowane dochody  
z odsetek bankowych. W dziale 852 dokonujemy zwiększenia planu w ramach zwrotu 
\wiadczeń za lata ubiegBe je\li chodzi o zasiBki staBe. Przyjmujemy równie| dochody  
z funduszu pomocy oraz \rodków w ramach porozumienia z Wojewodą i z Powiatem, równie| 
dotyczy wsparcia Ukraińców. W dziale 853 zwrot nadpBaconej kwoty w roku ubiegBym. Razem 

zwiększenie o 2.095.210 zB. W zaBączniku nr 2 je\li chodzi o wydatki czyli analogicznie jak  

w dochodach dokonujemy zwiększenia w dziale 400  w związku ze sprzeda|ą węgla dla 
mieszkańców po preferencyjnych cenach. W dziale 600 dokonujemy zwiększenia \rodków  
w ramach pomocy dla Województwa na wykup gruntów pod \cie|kę. Dokonujemy równie| 
zmiany klasyfikacji w ramach rewitalizacji Rynku. W dziale 750 zmniejszamy plan na 

Państwowy Fundusz Rehabilitacji Osób NiepeBnosprawnych. W o\wiacie w dziele 801 

przenosimy \rodki w ramach podziaBek klasyfikacji bud|etowej, a dotyczą te zmiany 
dodatkowego wynagrodzenia rocznego. W dziale 852 i 855 mamy wydatki O\rodka Pomocy 
SpoBecznej i {Bobka. To równie| korekty, dotyczą zmiany klasyfikacji bud|etowej na wypBatę 
dodatkowego wynagrodzenia rocznego, a ponadto zabezpieczenia \rodków na zwrot 
\wiadczeń za lata ubiegBe oraz zwiększenia z tytuBu funduszy pomocy. W dziale 853 w ramach 

programu grantu PGR dokonujemy zwrotu czę\ci \rodków. W dziale 900 dokonujemy 

zwiększenia o kwotę 900.000 zB. Są to \rodki, które otrzymaBa Gmina w IV kwartale 2021 roku 

w ramach dodatkowej subwencji na zadania kanalizacyjne. [rodki te przekazujemy na rzecz 

Międzygminnego Związku Wodociągów i Kanalizacji w Strzelcach Wielkich, które jak 

Państwo wiecie to Związek realizuje w imieniu Gminy te zadania. Przeznaczenie tych 

\rodków, to budowa sieci kanalizacji sanitarnych w miejscowo\ci Niepart. Dokonujemy 

równie| zmiany klasyfikacji bud|etowej na zadania z zakresu ochrony \rodowiska. W dziale 

921 dokonano zmiany klasyfikacji bud|etowej w ramach rewitalizacji Wyspy Kasztelańskiej 
na zadania, które są niezbędne do realizacji tego etapu rewitalizacji Krobi. Zwiększamy 
\rodki o 84.000, natomiast tak jak zostaBo powiedziane ju| na Komisji Bud|etu zakres tych 

zwiększeń jest nieco większe ani|eli kwota, którą na ten moment zwiększamy. Konsekwencją 
zmian w dochodach i wydatkach są zaBączniki 3, 4a,  4b oraz 6a i 6b. Warto dodać jeszcze to 

co dzieje się w zakresie deficytu. Deficyt zwiększa się o prawie póBtora miliona zBotych, ale nie 

ma to |adnego odzwierciedlenia w potrzebach po|yczkowych, gdy| zgodnie ze sprawozdaniem 

rbmds na koniec trzeciego kwartaBu oraz w wyniku zamknięcia roku bud|etowego 2022 
widać, |e mamy wolne \rodki, które to wolne \rodki wBa\nie są przeznaczone na 

sfinansowanie deficytu. Dziękuję bardzo. 

 

Skarbnik Gminy Damian Walczak: 

  

Jeszcze autopoprawka związana z otrzymaną informacją od Wojewody Wielkopolskiego  

o zwiększeniu w kwocie 30.200 zB \rodków na wynagrodzenie za sprawowanie opieki na 
podstawie artykuBu 18 ustęp 1 punkt 9 ustawy o pomocy spoBecznej. W wyniku tej 

autopoprawki zmianie ulegają 1, 2, 3a i 3b. Dziękuję. 

 

 

 

 



Przewodniczący Rady Miejskiej w Krobi Mariusz Duda: 

 

Dziękuję Panu Skarbnikowi za przedstawienie projektu uchwaBy oraz autopoprawki. 

Informuje Państwa, |e w dniu dzisiejszym Komisja Bud|etu pozytywnie zaopiniowaBa projekt 

uchwaBy oraz autopoprawkę. Czy kto\ z Państwa Radnych chciaBby zabrać gBos  

w przedmiocie projektu uchwaBy? Nie widzę zgBoszeń. W związku z tym proponuje, |eby\my 

przeszli do gBosowania. W pierwszej kolejno\ci pierwsze gBosowanie, bo czekają nas dwa 
gBosowania w tym punkcie. Autopoprawka do uchwaBy w sprawie zmiany UchwaBy sprawie 

zmiany uchwaBy bud|etowej Gminy Krobia na rok 2023. Proszę o podniesienie ręki 
naci\nięcie przycisku tych z Państwa, którzy są za podjęciem tej autopoprawki. Kto jest 

przeciw? Kto się wstrzymaB? Stwierdzam, |e autopoprawka zostaBa przyjęta 15 gBosami „za”. 
I teraz uchwaBa, projekt uchwaBy po zmianie. UchwaBa Nr LV/473/2023 Rady Miejskiej  

w Krobi z dnia 27 stycznia 2023 roku w sprawie zmiany uchwaBy bud|etowej Gminy Krobia 
na rok 2023. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem tej uchwaBy proszę o podniesienie ręki 
i naci\nięcie przycisku? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymaB? Dziękuję bardzo. 15 gBosami 
„za” uchwaBa zostaBa podjęta. Przechodzimy do kolejnego punktu. 

 

Punkt 18 wolne gBosy i wnioski. Czy kto\ z Państwa Radnych chciaBby zabrać gBos? Nie widzę 
zgBoszeń. Czy kto\ z Państwa z sali chciaBby zabrać gBos? Tak|e nie widzę. W związku z tym 

zamykam ten punkt. 

 

Punkt 19 zakończenie. Dziękuję wszystkim osobom, które dzisiaj przygotowaBy sesję. Dziękuję 
Państwu Radnym za podjęte uchwaBy, Państwu przed monitorami za uwagę. Zamykam LV 
sesję Rady Miejskiej. Dziękuję bardzo. 

 


